
LÕalcalde de Banyoles critica que es va incomplir el protocol

durant lÕincendi de Peralada

Un banyista a lÕestany de Banyoles. ACN.

LÕalcalde de Banyoles, Miquel Noguer, ha criticat que els Bombers

no hagin compler t el protocol a lÕhora dÕomplir els dip�sits dels

mitjans aeris a lÕestany per apagar lÕincendi de Peralada dÕaquest

dilluns, segons recull lÕAcn. El protocol signat el 2015 entre el

consistori, el Club de Nataci� de Banyoles i el Depar tament

dÕInterior estableix que cal avisar amb mitja hora dÕantelaci� per tal

que hi hagi temps suf icient per desallotjar tots els usuaris que hi

hagi a lÕestany en aquell moment. Aquest dilluns, per�, els mitjans

aeris van arribar Òquatre minuts despr�s dÕavisarÓ. Fonts del cos de

Bombers de la Generalitat asseguren a lÕAcn que no van complir

amb els protocols i que treballaran per millorar la comunicaci� en

futures ocasions.

LÕincendi que es va produir aquest dilluns a la tarda a Peralada va suposar lÕactivaci� de diversos Mitjans Aeris

dels Bombers de la Generalitat. Per apagar-lo, el cos va omplir els dip�sits de les aeronaus a lÕestany de

Banyoles, una pr�ctica habitual en casos dÕincendis a les comarques gironines. Per fer-ho, hi ha un protocol que

es va signar el 2015 entre lÕAjuntament de Banyoles, el Club de Nataci� i el Depar tament dÕInterior en qu� es f ixa

un temps de 30 minuts de marge entre que el cos avisa que els MAER ompliran els dip�sits a lÕestany i els avions

arriben. Aquest temps �s el que t� la Policia Local de Banyoles i el Club de Nataci� per desallotjar lÕestany, on

habitualment hi ha nedadors i remadors fent pr�ctica espor tiva. Mentre sona lÕalarma del club, els usuaris de

lÕestany han dÕabandonar el per�metre seguint unes indicacions de seguretat que tenen entrenadors i usuaris.

Aquest dilluns, per�, els mitjans aeris van arribar nom�s quatre minuts despr�s de lÕav�s. Aix� va fer que mentre

les naus agafaven lÕaigua per a apagar els incendis, hi haguessin remadors a pocs metres, que no van tenir prou

temps de sor tir de lÕaigua.

LÕalcalde de Banyoles, Miquel Noguer, sÕha mostrat cr�tic amb aquest incompliment del protocol. Assegura que el

municipi �s ÒsolidariÓ i ent�n la necessitat dÕomplir els dip�sits per extingir incendis a la zona, per� remarca la

impor t�ncia de Òcomplir el protocolÓ per Ògarantir la seguretatÓ dels espor tistes que hi ha a lÕestany.

Aquest incompliment arriba pocs dies despr�s que els Bombers decidissin fer una sessi� de pr�ctiques a

lÕestany i van avisar amb Òdeu minutsÓ dÕantelaci�, quan el protocol estableix que per fer-hi pr�ctiques cal

comunicar-ho dos dies abans. Aquesta vulneraci� ja va desper tar cer ta incomoditat al consistori i per aix� es

van reunir amb la delegada del Govern i el director dels serveis territorials dÕInterior a Girona. Miquel Noguer

assegura que en aquesta trobada van posar sobre la taula el protocol dÕactuaci� i van exigir-ne el compliment.

Tres dies despr�s, per�, es van trobar que aquest protocol es va incomplir amb lÕincendi de Peralada. ÒAix� no pot

serÓ, recrimina Noguer. Per aix� reitera la necessitat de complir amb el document signat entre les par ts

implicades el 2015 i que f ins ara sÕhavia compler t sense problemes. LÕalcalde insisteix en qu� el municipi sempre

estar� Òdisposat a colálaborar en cas dÕemerg�nciaÓ, per� remarca la impor t�ncia de complir el temps dÕav�s per

Ògarantir la seguretat de tothomÓ.



En aquest sentit, Noguer assegura que conf ia en els pilots de les naus per� cal assegurar-se que Òno hi ha cap

incid�ncia que posi en perill als usuaris de lÕestanyÓ.

ÒTot queda en una an�cdotaÓ

Aquest dilluns, mentre els MAER carregaven els dip�sits a lÕestany, a pocs metres hi havia Jordi Fontana. Ell �s

entrenador de rem del Club de Nataci� de Banyoles i no va tenir temps de sor tir de lÕaigua. Assegura que al

principi es va ÒespantarÓ en veure la nau que aterrava a lÕestany, per� que no va sentir ÒporÓ en cap moment ni va

patir per la seva seguretat. ÒCorren molts rumors que la mainada va sor tir volant i que hi havia, per� no �s aix�Ó,

assegura lÕentrenador. Per aix� celebra que malgrat lÕensur t inicial ara Òtot queda en una an�cdotaÓ.

Per la seva banda, el president del Club de Nataci� de Banyoles, Jordi Casanova, ha explicat que habitualment la

Policia Local els avisa que aterrar� un avi� per agafar aigua de lÕestany i ells activen les alarmes dÕav�s que hi

ha. Malgrat que conf ia en lÕexper tesa dels pilots, demana als Bombers el compliment del protocol per assegurar

el desallotjament i evitar que qualsevol espor tista, especialment infants, no se sentin insegurs en situacions

dÕemerg�ncia. ÒUn remador se sent vulnerable dins lÕaigua pel poc marge de maniobra que ofereix el botÓ, detalla

el president.

Des de Bombers han reconegut que no van activar correctament el protocol de comunicaci� i avancen que

treballaran per millorar les comunicacions en futures intervencions. Fonts del cos apunten que lÕaeronau havia

dÕanar a omplir el dip�sit a Roses (Alt Empord�) per� per les condicions climatol�giques li va ser impossible i el

van derivar de forma urgent a Banyoles. Per aquest motiu lÕav�s va arribar nom�s quatre minuts abans dÕaterrar a

lÕestany. Tot i aix� reaf irmen que revisaran la manera dÕactivar aquestes comunicacions per evitar que es

repeteixi una situaci� similar.
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